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ACTA DE LA JUNTA GENERAL ORDINÀRIA DE LA DEMARCACIÓ DE 

TARRAGONA DEL COL·LEGI D’ARQUITECTES DE CATALUNYA CELEBRADA EL 

DIA 24 DE NOVEMBRE DE 2020 

 

En data 24 de novembre de 2020, a les 19 hores, es constitueix en segona 

convocatòria l’assemblea general de socis per mitjà de videoconferència, d’acord amb 

les previsions d’acord amb l’apartat 5 de l’article 17 de la Llei 40/2015,  amb garantia 

plena de la identificació dels assistents, de la continuïtat de la comunicació, de la 

possibilitat d’intervenir en les deliberacions i de l’emissió del vot. S’entén que la reunió 

se celebra a la seu social del carrer de Sant Llorenç, 20-22, on es troben 

presencialment el president, Joan Tous Gomà-Camps, el secretari, Juan Manuel 

Zaguirre Fernández, la tresorera, Maria Almirall Ferrerons. El vocal de la Junta 

Directiva Jordi J. Romera Cid està en connexió telemàtica. 

Hi assisteixen, a distància, els membres de la Demarcació de Tarragona del Col·legi 

que es ressenyen, i l’assessora jurídica Isabel Baixeras Delclòs. 

FRANCISCO MIGUEL ARELLANO GIL  
GEMMA DAUNIS PEXTON  
JOAN MANUEL MUÑESA I TORRENTS  
JOSEP LLUÍS BLANCH I COSTA  
LAURA MELLADO DALMASES  
MIQUEL DOMINGO I RODRÍGUEZ  
MARIA PASCUAL I SERRA  
XAVIER PRATS I FORT  
PAUL DRAAIJER  
JORDI TORRES I SIURÓ  
JOSEP MARIA CASTELLS I CABRÉ  
ANNA BASTÚS I GUINOVART  
ANTON BULTÓ I BARTOLÍ  
CARLES ESPINÓS I OLIVÉ  
ALBERT FRANQUÈS ALSINA  
ELOI CAMACHO AMAT  
CÈLIA AMORÓS I MAS  
JOAN C. GAVALDÀ I BORDES  
PERE SOCÍAS I JULBE  
FRANCESC XAVIER LLORENS GUAL   
JOSEP ANGLÈS I PASCUAL  
RAFAEL GUILLEMAT OLIVE  
CELIA NAVARRO ROMERO  
JORDI GUERRERO FERNÁNDEZ  
PAU JANSÀ I OLIVÉ  
CARLOS PENALBA I SEDÓ  
JORDI MARTÍ I BALCELLS  
BARTOMEU JANÉ ARENY  

El president obre la sessió de la Junta General Ordinària de la Demarcació de 

Tarragona del Col·legi d'Arquitectes de Catalunya, i dona la paraula al secretari perquè 

condueixi l’acte.  
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PUNT 1 Informe preliminar sobre l’excepcionalitat de la forma de celebració 

d’aquesta sessió de la Junta General 

L’11 de març de 2020, l'Organització Mundial de la Salut va declarar pandèmia 

internacional la situació d'emergència de salut pública ocasionada pel COVID-19. Des 

d’aquell moment, els poders públics han anat adoptant mesures per fer front a les 

circumstàncies extraordinàries que concorren  en la crisi. Per tal d'afrontar la dita 

situació d'emergència sanitària, el Reial decret 463/2020, de 14 de març, va declarar 

l'estat d'alarma i va disposar la suspensió de termes i terminis. En aquell context legal, 

no va ser possible convocar la sessió de la Junta General de la Demarcació que 

s’acostuma a celebrar cada primavera. 

El secretari Juan Manuel Zaguirre explica que és per això que, en l’ordre del dia d’una 

única sessió - la que està convocada per a avui- s’han acumulat les qüestions 

corresponents a les competències que l’article 44 dels Estatuts li atribueix als apartats 

2.a) i 2.b): aprovar, si escau, la gestió desenvolupada per la Junta Directiva, 

expressada anualment a través de la memòria, i de les activitats i serveis realitzats per 

les demarcacions mateixes, o concertats amb d’altres, i els comptes anuals, i aprovar, 

si escau, el pressupost anual elaborat per la Junta Directiva per a l’exercici següent, 

per a ser tramès a la Junta de Govern per tal d’incorporar-lo al pressupost del COAC. 

Els indicadors epidemiològics actuals indiquen la persistència d’un nivell de risc alt o 

molt alt d'acord amb els estàndards nacionals i internacionals, raó per la qual el Reial 

decret 926/2020, de 25 d’octubre, ha adoptat noves mesures de protecció de la salut i 

seguretat dels ciutadans, per contenir la progressió de la malaltia i reforçar els 

sistemes sanitaris i sociosanitaris, entre les quals la limitació de la lliure circulació de 

les persones en horari nocturn i la limitació de la permanència de grups de persones 

en espais públics i privats. 

Amb caràcter previ el secretari es refereix, doncs, a l’excepcionalitat d’aquesta Junta 

General, tant pel que fa a l’especificitat dels temes compresos en l’ordre del dia, com 

pel format telemàtic adoptat per a garantir la possibilitat de participació de tots els 

col·legiats inscrits a la Demarcació.  

A. Qüestions compreses a l’ordre del dia d’aquesta sessió de la Junta 

General de la Demarcació 

En aquesta sessió es debatran i es posaran a votació els temes que s’haurien pogut 

debatre i votar a la primavera, en una sessió que no va ser convocada per causa de 

les mesures imposades per l’estat d’alarma, i també els que habitualment escauen a la 

sessió del mes de novembre de cada any, d’aprovació del pressupost per a l’exercici 

següent que la Junta Directiva proposa per a ser aprovat i tramès a la Junta de 

Govern. 

En conseqüència, i tal i com consta a la convocatòria, l’ordre del dia d’aquesta sessió 

és el següent: 
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1r     Informe preliminar per excepcionalitat del contingut i format de la present 

   Junta General. 

2n    Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de la Junta General Ordinària de la  

        Demarcació celebrada el dia 28 de novembre de 2019. 

3r     Informe de la Junta Directiva. Tancament 2019. 

4t     Lectura i aprovació, si s’escau, de la memòria de l’any 2019. 

5è    Lectura i aprovació, si s’escau, del compte d’explotació i de la liquidació del  

        pressupost 2019. 

6è    Torn obert de paraules. 

7è    Informe de la Junta Directiva. Escenari COVID i projecció 2021. 

8è    Lectura i aprovació, si s’escau, del pressupost de la Demarcació per al 2021. 

9è    Torn obert de paraules. 

B. Exposició de les característiques del format telemàtic en què es 

desenvoluparà la sessió, i sistema de funcionament de les eines 

disposades 

Essent la primera vegada que una sessió de la Junta General de la Demarcació de 

Tarragona del Col·legi d’Arquitectes de Catalunya se celebrarà en format telemàtic, el 

secretari es refereix als mitjans tecnològics que el Col·legi ha disposat a l’efecte, fa 

una explicació detallada de com es desenvoluparà la sessió, i ofereix als assistents 

unes indicacions bàsiques i unes recomanacions a tenir en compte, tot i que té la 

intenció d’anar-les reiterant al llarg de la sessió. 

Els membres de la Junta Directiva, Joan Tous, Juan Manuel Zaguirre i Maria Almirall, 

seran presents a la seu del carrer de Sant Llorenç, 20-22 de Tarragona, des d’on 

estaran connectats, amb els respectius equips, a la sessió telemàtica. I Jordi Romera i 

els altres membres de la Junta General que participaran en la sessió ho faran des dels 

domicilis respectius amb els equips propis. També l’assessora jurídica. 

La sessió es desenvoluparà mitjançant dues eines de software: “Teams”, per a la 

intervenció en els debats, i “Councilbox”, per a la votació. Cada arquitecte inscrit a la 

Demarcació ja ha rebut dos correus electrònics, amb els enllaços que li permetran 

accedir a totes dues plataformes per a la participació plena. Un dels enllaços li permet 

participar en el debat,  i l’altre, que ha de ser complementat amb una clau d’accés que 

rebrà al seu mòbil i que haurà d’introduir a la plataforma, li permetrà participar en la 

votació dels acords. 

En acompliment de la legislació de protecció de dades, el secretari adverteix que la 

sessió s’està gravant i que la gravació romandrà sota la custodia del COAC a l’arxiu 

col·legial, a la qual es podrà accedir per les vies i amb els requisits habituals. 

El secretari de la Demarcació, dona les instruccions de funcionament i explica als 

participants com ho han de fer per intervenir en els debats i les votacions. Els recorda 

que cal posar el nom i cognom complet a la sessió de Teams. Per demanar un torn de 

paraula, l’interessat haurà de fer servir el xat. Hi haurà d’inscriure el seu nom, i, quan 
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comenci a parlar, caldrà que s’identifiqui de viva veu a fi que el seu nom quedi 

enregistrat.  

En cada fase de votació, s’habilitarà a l’efecte un temps suficient. Els vots podran ser 

emesos a favor, en contra o abstenció. 

El secretari recomana als assistents que no tanquin mai la finestra del “Councilbox”,. 

Ha d’estar sempre activa a la seva pantalla. Si algú se’n surt per la raó que sigui, per a 

seguir participant en la sessió caldrà que hi torni a entrar. 

PUNT 2 Aprovació de l’acta de la sessió anterior, de 28 de novembre de 2019 

El secretari informa que deixa obert el xat uns quants minuts perquè els assistents 

tinguin temps d’escriure allò que considerin convenient. 

No hi ha cap proposta d’esmena ni cap aportació al respecte, i es passa a fer la 

votació de l’acta de la Junta General de la Demarcació de 28 de novembre de 2019. 

S’inicia el temps per a fer la votació. Recorda les instruccions per a fer-ho. 

Quan acaba el procés de votació del primer punt, el sistema fa el recompte dels vots i 

n’ofereix el resultat: hi ha hagut 15 vots a favor, cap en contra i 2 abstencions. 

PUNT 3. Informe de la Junta directiva 

Pren la paraula Joan Tous, president de la Demarcació. Desitja que tothom estigui bé, 

i expressa les ganes que tots tenim de trobar-nos  personalment ben aviat.  

Recorda als assistents que la Junta General debatrà i votarà en una única sessió 

anual les matèries que normalment s’haurien tractat en dues sessions: el tancament 

de l’exercici 2019,  i l’aprovació si escau del pressupost 2021 de la Demarcació. 

Pel que fa al tancament de l’exercici 2019, el president s’atén a la memòria facilitada i 

en vol destacar el següent: 

A la Demarcació de Tarragona, l’activitat del visat va augmentar un 50%. Li atribueix 

una “alta volatilitat”, que es pot atribuir al pes que el sector turístic. L’augment de 

l’activitat de visat ha generat ingressos majors que els que es van preveure al 

pressupost 2019. 

L’any 2019 s’han acomplert 20 anys de la convocatòria de la Biennal Alejandro de la 

Sota - Mostra d’Arquitectura de Tarragona. L’aniversari es va celebrar amb  la 

convocatòria d’un premi extraordinari i amb una exposició amb les obres més 

destacades de totes les edicions.   

L’edició de la revista AT Arquitectes de Tarragona segueix en actiu, i cada número el 

dirigeix un equip d’arquitectes diferents. El febrer de 2020 va tenir lloc la 

presentació  del número 22, que ha estat dirigit per Nuria Casais i Ferran Grau. Amb el 

títol Natura i ciutat, aquest número vol reconèixer la rellevància del debat sobre el 

desenvolupament urbà en el medi natural i viceversa. AT 22 recull projectes emplaçats 
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a la Demarcació del COAC a Tarragona i d’altres que, per afinitat territorial i d’escala, 

aporten un debat que va més enllà de la condició local i abasta problemàtiques 

globals. 

La Demarcació de Tarragona va col·laborar activament en l’organització  de les XII 

Jornades que cada any promouen conjuntament la Unión de Arquitectos Peritos 

Forenses de España, el Consejo General del Poder Judicial (CGPJ) i el Consejo 

Superior de los Colegios de Arquitectos de España (CSCAE), i que se van celebrar els 

dies  13, 14, 15 i 16 de novembre a Tarragona. En diferents panells s’hi van tractar els 

temes següents: “LOE; 20 anys d'experiències”, ·El marc legal de l'edificació a 

Europa”, “Responsabilitat dels agents de l'edificació. Responsabilitat de l'arquitecte a 

la Unió Europea”, “Projecte de llei de seguretat urbanística·, “La mediació tècnica, 

experiències” i “La prova pericial d'arquitecte a Espanya”. 

En ocasió de la campanya electoral prèvia a les eleccions  municipals convocades per 

al dia 26 de maig de 2019 , el Col·legi va oferir als candidats  de les principals ciutats 

de la Demarcació l’organització de presentacions de programa i de debats amb els 

membres del col·lectiu d’arquitectes.   

Els destins de l’edifici del carrer de l’Arc de Sant Llorenç anomenat Casa de les 

Animes, que el Col·legi va comprar en el seu dia en vistes a l’ampliació de la seu del 

carrer de Sant Llorenç – ampliació que finalment no es va dur a terme –, han donat lloc 

a moltes reflexions que han permès una maduració del projecte inicial. Una de les 

iniciatives ha estat d’oferir a l’Ajuntament de Tarragona que creï i hi situï el “Centre 

Jujol”, arquitecte de gran importància que la ciutat de Tarragona desitja honorar, 

estudiar i difondre, mitjançant una forma jurídica que doni lloc a la col·laboració del 

Col·legi, que ja és dipositari d’una part de l’arxiu Jujol i que manté els contactes amb 

els seus familiars per ampliar el dipòsit a la resta del material que ells encara 

conserven. La Demarcació de Tarragona ha lliurat a l’Ajuntament de Tarragona, la 

Diputació de Tarragona i la Generalitat de Catalunya un material tècnic i jurídic fet amb 

l’ajuda de  l’Escola d’Arquitectura de la Universitat Rovira i Virgili. Malauradament, la 

situació de pandèmia que va seguir la primera exposició ha impedit que les gestions 

avancessin com s’hauria desitjat. Esperem que aviat es puguin reprendre i que la 

iniciativa s’acabi materialitzant. 

El Col·legi ha fet el seguiment de la  modificació del Pla d’ordenació urbanística 

municipal de Tarragona que assigna al solar on està construïda la seu del Col·legi la 

qualificació d’Equipament privat cultural. Essent que aquesta afecció comporta una 

gran limitació d’usos que condiciona les decisions que el col·lectiu vulgui adoptar en un 

futur, s’hi ha fet les al·legacions i recursos pertinents, que estan pendents de resolució.  

No es descarta que el replantejament de l’urbanisme municipal que l’Ajuntament de 

Tarragona emprendrà, sens dubte, per a resoldre el buit normatiu que ha provocat la 

recent sentència del Tribunal Suprem que ha anul·lat el POUM de Tarragona, pugui 

emmarcar la reconsideració  de la qualificació que els arquitectes hem impugnat. 



 

Acta G66 del 24/11/2020  pàg. 6 de 12 

El secretari, Juan Manuel Zaguirre Fernández, reprèn la paraula i dóna les dades 

relatives a qüestions de la secretaria de la Demarcació següents:  

El 2019 hem arribat als 595 col·legiats , dels quals el 69% són homes i el 31% són 

dones. Les societats, que tenen per objecte l’exercici de l’arquitectura, inscrites al 2019 

són 49. 

El secretari explica també la composició de la plantilla de personal durant el 2019, 

també amb segregació per gèneres, i especifica les formacions impartides als 

treballadors. 

Com a responsable de Cultura de la Junta Directiva Juan Manuel Zaguirre dóna 

compte dels actes següents: 

Es refereix a la presentació d’una exposició itinerant que recull els treballs del premi 

extraordinari de la Biennal, i comenta que la itinerància s’ha interromput per raó de la 

COVID, i que es reprendrà així que sigui possible  

Recorda la celebració, el mes de juny de 2019, de la festa patronal, a les instal·lacions 

del Museu Pau  Casals, a Sant Salvador, el Vendrell. 

El secretari dóna la paraula al membre de la Junta Directiva Jordi Romera perquè 

expliqui les activitats de la seva vocalia.  

El vocal lamenta que la sessió no s’hagi pogut celebrar presencialment, cosa que ha 

impedit el col·lectiu d’arquitectes de mantenir contacte directe amb els companys. 

Durant el 2019, l’activitat de formació va ser intensa. Hi va haver 320 alumnes inscrits.  

L’any 2020 també ha tingut un ritme intens de cursets, i el fet que s’hagin celebrat  

on-line no ha fet decaure gens l’activitat formativa. Tota l’oferta de l’escola SERT s’ha 

posat a l’abast des col·legiats i, com que els cursos s’imparteixen on-line, el seu abast 

s’ha vist ampliat  

S’ha fet postgrau en rehabilitació i cursos de Revit avançat entre d’altres. 

Pel que fa a la Borsa de treball, a dia d’avui el servei està tot molt automatitzat i 

funciona amb tota normalitat  Hi ha hagut 57 ofertes i s’hi han inscrit 40 persones 

noves 

La Demarcació de Tarragona està molt contenta i orgullosa del servei 

d’assessorament tècnic (SAT). Hi ha prop de (356) arquitectes inscrits i durant el 2019 

s’han atès prop de 1334 consultes. Hi ha hagut molta activitat. L’Oficina de Concursos 

també ha atès bastantes consultes, i ha cursat moltes al·legacions. Les Assessories 

jurídica, fiscal i laboral i de reclamació d’honoraris segueixen actives: s’han atès 85 

consultes de suport jurídic, 44 consultes laborals i 10 fiscals. 
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L’any 2019 hi va haver un augment del visat i de la dimensió de les peces que es 

visaven.  A finals del 2019 es va aconseguir que el  temps mitjà de visat no superés els 

3 dies, i segueix essent així. 

El secretari i responsable de Cultura pren de nou la paraula.  Es refereix a les activitats 

de Difusió de cultura arquitectònica durant el 2019: 51 actes culturals, 6 viatges, 

conferències i 16 exposicions. Entre tots els actes hi ha hagut un total de 1000 

assistents. Preveu que el 2020 no s’haurà pogut mantenir el nivell, per raó de la crisi 

sanitària, i que s’espera recuperar-lo en l’exercici vinent. Explica que el criteri que se 

segueix és el d’alternar l’oferiment d’oportunitats als arquitectes joves, i d’invitar 

arquitectes de més experiència, per aconseguir d’aquesta manera implicar tothom i 

oferir un millor servei. 

Pel que fa a l’Arxiu: els fons estan a disposició de consulta dels investigadors i altres 

interessats. S’ha registrat l’accés a 800 expedients. Uns equips de becaris se n’ocupen 

a l’estiu. 

El 2019 es convoca un concurs per l’edició de la revista AT Arquitectes de Tarragona. 

El gener del 2020 es publica la AT#22, i ara s’està preparant la AT#23. 

La Biblioteca ha adquirit 180 libres i 225 revistes 

Hi ha hagut 500 usuaris a la sala 

Tenim uns 24.000 llibres i revistes 

En aquest acte, fa una crida als col·legiats perquè indiquin si tenen interès en algunes 

publicacions concretes, a fi d’enriquir els fons amb les peticions dels interessats. 

Les xarxes socials publiciten, difonen i  reflecteixen les activitats que celebra la 

Demarcació, i el correu electrònic ha canalitzat prioritàriament les comunicacions amb 

els col·legiats. La pàgina de Facebook de la Demarcació té 1000 seguidors, i la de 

Twitter en té 1744.  El 2020 s’ha obert un compte a Instagram. 

S’han editat 52 butlletins “TAR”, que és una eina molt útil per facilitar la informació 

setmanal. 

Durant l’any, el col·lectiu d’arquitectes ha aparegut 80 vegades a la premsa 

El secretari passa seguidament  la paraula a la Tresorera Maria Almirall, que es 

disposa a explicar les actuacions en matèria de manteniment del patrimoni de la 

Demarcació durant el 2019 

Van acabar les obres a les façanes a l’edifici de la seu a Tarragona del Col·legi, al 

carrer de Sant Llorenç, 20-22, es van fer uns nous lavabos a la planta soterrani i es 

van remodelar els de la planta baixa. 

Es va renovar el sistema d’àudio i registre de la sala d’actes. 

Les moltes millores en tecnologies que es van emprendre el 2019 s’han manifestat 

especialment útils el 2020, en què la situació de pandèmia ha obligat el Col·legi a 

adoptar mesures de teletreball. Els mitjans de què disposem han permès que molts 
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dels treballadors de la Demarcació hagin pogut treballar amb tota normalitat des dels 

seus domicilis. 

El secretari passa la paraula a Jordi Romera , que dóna les explicacions següents: 

Els gestors de la Fundació Bofill es van adreçar a la Demarcació de Tarragona per 

demanar-li la col·laboració en l’execució d’un programa de incorporar matèries 

pròximes a l’arquitectura al currículum d’escoles d’alta conflictivitat. Es tractava 

d’intervenir en una escola de Reus mitjançant uns arquitectes voluntaris. L’escola s’hi 

ha implicat moltíssim. La idea és introduir l’arquitectura en la formació de l’escola. S’ha 

comprovat que no hi ha punt de penetració social més eficaç que l’escola.  

Els estudiants han tingut contacte amb l’arquitectura i han aprofundit en temes com ara 

el tractament de la llum. Es valora que la iniciativa és realment bona per al currículum 

de l’alumnat, i que,  per al Col·legi, ha estat una ocasió d’aplicar el mandat de difusió 

que li imposa la Llei de l’Arquitectura.  

La col·laboració no s’ha aturat i s’està procurant que el 2020 l’esforç no es dissipi, per 

aconseguir que el material didàctic es pugui aplicar i fer servir en altres àmbits 

escolars 

El secretari passa la paraula a la Tresorera 

Maria Almirall projecta quadres resum, i explica detalladament els balanços de 

l’exercici 2019. 

En destaca l’increment notable dels ingressos, que es deu a la percepció dels drets 

d’intervenció de Visat. La resta de partides es van mantenir similars. Les despeses es 

van incrementar en una proporció raonable. El resultat és un superàvit positiu de 

145.896 € 

Abans de posar a votació la memòria de 2019 i el compte d’explotació i la liquidació de 

pressupost 2019, el secretari ofereix un torn de paraules tot recordant el procediment 

de participació a través del xat. 

Ningú ha demanat la paraula i s’obre la votació de la memòria i de la liquidació del 

pressupost de l’exercici 2019. Són dues votacions.  

S’obre el vot del punt de l’ordre del dia d’aprovació de la Memòria 2019 

Tancades les votacions, el resultat és: a favor, 18 en contra,  cap, i  abstencions, 6. 

S’obre la votació del Punt 5. Lectura i aprovació del compte d’explotació i liquidació del 

pressupost 2019  

Tancades les votacions, el resultat és de 20 vots a favor,  6 abstencions i cap vot en 

contra.  

El Punt 6è de l’ordre del dia, “Torn obert de paraules”, es farà al final de tot, per a ser 

més àgils. 
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El secretari obre el debat del Punt 7è de l’ordre del dia, “Informe de la Junta directiva 

en l’escenari COVID”, i passa la paraula al president 

Acabat el debat i votació dels temes que haurien correspost a la junta general de la 

primavera, Joan Tous dóna inici als temes que acostumen a tractar-se a la junta 

general de la tardor, amb la voluntat que sigui breu per afavorir el torn d’intervencions 

Quan es parlava anys enrere la necessitat de la transformació digital i quan el 2019 es 

va implementar la dotació d’entorns digitals no se sabia com en serien, d’útils, en 

l’actual situació de crisi sanitària provocada per la pandèmia. El cas és que en només 

una setmana, l’estructura col·legial ha aconseguit adaptar-se al teletreball sense que la 

intensitat del treball se n’hagi ressentit. En aquest resultat hi ha contribuït en gran 

manera l’esforç dels treballadors en l’adaptació de les tasques dels seus llocs de 

treball, i a la seva actitud altament col·laboradora, i els adreça un agraïment públic.  

Tot i això, ha calgut acudir als “Expedients de regulació temporal COVID19” (ERTO), 

que han afectat a dos treballadors de la casa.  

El president explica que Xavier Sarrà Ollé ha deixat la gerència de la Demarcació de 

Tarragona. Mentre la plaça de gerent no es pugui cobrir, s’ha demanat a la tresorera 

Maria Almirall que faci les funcions de secretària tècnica, i ella hi ha accedit, cosa que 

se li agraeix especialment.  

L’afectació de les mesures sanitàries ordenades pels poders públics ha estat mínima, i 

tots els serveis s’han mantingut. S’han posat en  marxa nous canals i noves eines que, 

altrament, sembla que han arribat per a quedar-se. S’han incrementat les inscripcions 

a la formació on-line, existeixen repositoris per recuperar sessions que no es van 

poder seguir, el canal del Col·legi a  YOUTUBE ha doblat els accessos. Es preveu que 

en el futur el format podrà ser mixt: presencial i digital.   

Tot el gruix de la transformació parteix dels òrgans centrals del Col·legi. Es compta 

que a primers de 2021 disposarem d’una app específica que facilitarà les tasques. 

En canvi, els efectes de la pandèmia s’han percebut molt negativament pels despatxos 

d’arquitectes. A la demarcació de Tarragona, l’activitat professional  ha caigut en un 

30% respecte del pressupost 2020 (que era molt similar al 2019) Ha calgut ajustar les 

despeses i el pressupost 2020 s’ha adaptat convenientment per arribar a un ajust d’un 

20% que permetrà tancar equilibradament.  

Les previsions d’aquests darrers dies són que la tercera onada de contagis per 

COVID-19 és a punt d’arribar, i això s’anuncia quan encara no hem sortit de la segona. 

La perspectiva és que el 2021 seguirem vivint amb molta incertesa, i el missatge és 

que no podem fer apostes per accions concretes. 

El secretari pren la paraula per anunciar que, tot i que el 2021 és un any de Biennal, la 

Junta Directiva ha considerat que la situació de pandèmia no permet organitzar 

aquesta activitat (una de les mes importants de la Demarcació) i ha pres la decisió de 

no fer la convocatòria el mes de gener. Esperarà fins després de l’estiu, per   
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convocar-la, si escau, aleshores. Pel que fa a les conferències en preparació, es faran 

sempre pel format on-line. 

El secretari passa la paraula a la tresorera, que fa esment de la intenció de seguir fent 

inversions. A la façana i la torratxa de la casa de les ànimes s’hi intervindrà en breu, i 

les tasques de manteniment ordinari també es faran en el que queda d’any 2020 i 

durant l’any 2021. 

Presentació de l’esborrany de pressupost de 2021  

En un gràfic, la Tresorera mostra les bases pressupostaries de tot el Col·legi de 

Catalunya. El 2014 teníem unes bases pressupostaries molt desfavorables, i ara 

estem en un 83% per sobre. La demarcació ha pujat moltíssim els últims 6 / 7 anys 

El pressupost de 2021 és molt semblant al pressupost 2020, oblidant el bon resultat 

obtingut el 2019. 

Demana que se li facin les preguntes específiques sobre el pressupost, a fi de no 

haver de referir-se a totes les partides. 

A una pregunta de Paul Draijer , la tresorera respon: amb la vacant de la plaça de 

gerent, que era personal laboral (30 hores), la dotació se desplaça a retribucions de 

Junta per compensar –provisionalment- la dedicació de la tresorera (en un nombre 

d’hores menors).   

El secretari recorda les instruccions i obre la votació del pressupost 2021. 30 segons 

abans de l’acabament del temps de votació fa un avís. 

El resultat és de  21 vots a favor,  6 abstencions  i cap vot en contra i sis persones que 

no han votat. 

Joan Tous agraeix la confiança mostrada amb l’aprovació del pressupost. 

 

 

Precs i preguntes 

 

PREGUNTA.  

Anton Bultó pregunta si no és massa optimista pensar que no baixarem més del 6% 

l’any 2021. 

El president explica que un pressupost és una autorització de despesa. Com que 

estem davant un escenari d’incertesa, si els ingressos fossin normals, no tindríem 

autorització de despesa més enllà de l’aprovada., No podríem fer formació gratuïta, ni 

activitats culturals, etc. Ates que hem sabut fer un ajust de despeses el 2020, creiem 

que el 2021 podem aplicar la mateixa precaució 
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Últim punt: torn obert de paraules 

Carles Penalba: prèvia una salutació, introdueix la seva participació explicant que farà 

una demanda que ell compren que la seva proposta serà feinosa, i que és conscient 

que no serà fàcil trobar-li solució. No ens ha de preocupar si el pressupost és alt o 

baix, sinó trobar solucions perquè el col·lectiu funcioni. Donem un servei essencial a la 

comunitat, però no sabem defensar-lo.  

Per fer això amb alegria i amb ganes fa falta temps. A ell no li deprimeix la situació 

(que és certament dramàtica) sinó perquè recorda que els anys 92- 94 va aparèixer 

una eina que els la GestióCOAC que permetia fer tots els papers del col·legi. Ara 

tenim una plataforma al web que l’únic propòsit que té és ajudar el Col·legi, no el 

col·legiat. Hem retrocedit al segle passat. Hem de ser àgils.  

Vol felicitar l’Ajuntament de Reus, que dona un tracte modèlic als arquitectes, mentre 

que el de Tarragona (sens perjudici del bon tracte que imparteixen els tècnics i altres 

funcionaris) necessita millorar. Altres també, per exemple, Cambrils. Les llicències s’hi 

tramiten en 11 mesos. Hem d’oferir a l’Ajuntament que hi ha molts sistemes per 

accelerar-ho: hi ha molts col·legiats que estan preparats o que es poden preparar per 

a ajudar en allò que calgui. 

Pel que fa a les eines  informàtiques, proposa reclamar a les administracions (també a 

la Generalitat) una major agilitat en la comunicació amb els tècnics.   

Joan Tous agraeix la intervenció i li dóna la raó. Els objectius han de ser donar servei 

als col·legiats i posar en valor l’arquitectura en benefici de la societat. Explica que 

s’està treballant en un nou aplicatiu de visat que incorporarà una bona  eina per als 

col·legiats 

El Col·legi va ser en el seu dia un precursor en l’adopció d’eines informàtiques, però a 

l’actualitat els sistemes bàsics que tenim estan envellits. És important l’aposta per la 

transformació digital que permeti posar a disposició del col·legiat les eines de gestió. 

Altrament els col·legiats disposen de una molt bona formació. Recull, doncs la 

proposta de Carles Penalba, li fa saber que també es una preocupació de la Junta i es 

compromet a traslladar-ho als òrgans centrals 

Pel que fa a les disfuncions en el sistema de tramitació de llicències en diferents 

ajuntaments una enquesta amb molta base feta al 2019 va permetre dur a terme 

accions, queixes i entrevistes per posar eines a disposició com ara el Informe 

d’Idoneïtat Tècnica que es va exposar al conseller de territori de l’Ajuntament de 

Tarragona Sr. Xavier Puig, per a oferir-li col·laboració  a títol d’Entitat Col·laboradora  

de l’Administració. 

Altrament, la Llei d’acompanyament de pressupostos va modificar la llei d’urbanisme 

que diu que l’informe fet per les ECA és vàlid en l’expedient  

El secretari dona la paraula a Paul Draijer, qui felicita la junta perquè el sistema en 

línia esta funcionant a la perfecció. Pregunta per la Savinosa. 
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Joan Tous explica que el Col·legi va ajudar a la Diputació a organitzar un concurs al 

qual es van presentar molts dels millor equips del país. La Diputació a instat una 

modificació del POUM, però l’Ajuntament ha emès un darrer informe on comenten que 

hi ha d’haver una reducció del sostre, una reducció de l’ús hoteler i un mínim meitat de 

superfície destinada a equipaments. 

La postura dels col·legiats poden ser diverses, però el col·legi defensa la proposta 

guanyadora del concurs.  

Hi ha una llista molt llarga de temes que la ciutat de Tarragona no aconsegueix 

solucionar. 

No hi ha més intervencions. A les 20,50 h, després de quasi dues hores de junta, el 

president dona les gràcies als assistents. Comenta que el sistema ha funcionat bé, que 

cada dia és un repte, i dona per finalitzada la sessió de la Junta General. 

 

 

 

 

  

  


